

သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်မ့မနုလဲာ်.

သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်မ့တံဆိလၢအိၣ်ထီၣ်ခိဖျိဘဲရး(စ) နှ်လီၤ. သျှင်ညိးတံဆိ B နှ် မၤဟးဂီၤနသျှင်သ့နှ်လီၤ. ပှၤအါ ဂၤလၢအိၣ်ဒီး သျှင်ညိးတံဆိ B နှ် တသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတံဆိအံၤဘၣ်, မ့ၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်တဆိးက့ဘၣ်အယိ နှ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်ရၤလီၤတံဆိအံၤဆူပှၤအဂၤအအိၣ်သ့ဒီးဝဲနှ်လီၤ. သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်တံဆိယါဘျါအီၤတန့ၢ် ဘၣ်, ဘၣ်ဆၣ်တံကူစါယါဘျါတဖၣ်အိၣ်လၢကမၤစၢၤနၤလၢနကအိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ဒီးဒိသဒၤလီၤနသျှင်သ့နှ်လီၤ.

သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်ရၤလီၤအသးသ့ခိဖျိ သ့ၣ်, မ့ၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးတံရုလိာ်မ့ၢ်လိာ်, ဒီးလၢမိာ်ဆူဖိသၣ်ဖဲအိၣ်ဖျဲၣ်အကတီၢ်နှ် လီၤ. တံဆိအံၤရၤလီၤအသးတသ့ခိဖျိ တံအိၣ်, ထံ, တံဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤသကိးတံပိးတံလီၤ, မ့တမ့ၢ် တံနၤမူလိာ်သးဘၣ် နှ်လီၤ. ကသံၣ်ဆဲးဒိသဒၤလၢအပူၤဖျဲးဒီးမၤတံတုၤလီၤတံလီၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ဒိသဒၤ သျှင်ညိးတံဆိ B သ့နှ်လီၤ.

တံအိၣ်ဒီးဟုးသးဒီးသျှင်ညိးတံဆိ B

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးဟုးသးဒီးအိၣ်ဒီး သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်, နကြၢၤဝဲသကိးတံဒီးနကသံၣ်သရၣ် ဘၣ်ယးဒီးတံဂ့ၢ်လၢနကဒိသဒၤနဖိ လၢ သျှင်ညိးတံဆိ B ကသ့ၣ်လဲာ်နှ်လီၤ. နကလိာ်ဘၣ်တံကူစါယါဘျါဖဲအိၣ်ဒီးဟုးသးအကတီၢ်နှ်လီၤ. နဖိကလိာ်ဘၣ် ကသံၣ်ဆဲးခံဘျိဖဲအိၣ်ဖျဲၣ်ထီၣ်ဝဲအလီၢ်ခံတဘျီယိ, ကသံၣ်ဆဲးအဂၤတဘျီကဒီးဖဲ အသးအိၣ် ၁ တုၤ ၂ လၢအကတီၢ်, ဒီး ကသံၣ်ဆဲးအကတံၢ်တဘျီဖဲ အသးအိၣ် ၆ လၢအကတီၢ်နှ်လီၤ. တံအံၤအရူဒိၣ်ဒိၣ်မးလၢကမၤန့ၢ်ဝဲကသံၣ်ဆဲးသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်ဆၢဘၣ်ကတီၢ်နှ်လီၤ. ဖဲနဖိဆဲးကသံၣ်ဒိသဒၤပှၤလၢဝဲအလီၢ်ခံ, အဝဲသ့ၣ်ကလိာ်ဘၣ်တံမၤကွၢ်သ့ၣ်လၢတံကမၤလီၤတံ ဝဲဒၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တံဒိသဒၤအီၤလၢ သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်လီၤ. လၢမံၣ်နံၣ်စိထၣ် (Minnesota) အပူၤ, ကမ့ၢ်တံအိၣ် ဆူၣ်အိၣ်ချ့ကသံၣ်သရၣ်/မ့ၢ်ဖိကမၤသကိးတံဒီးနၤဒီးနကသံၣ်ဒၤလၢကစံးဆၢတံသံကွၢ်တဖၣ်ဒီးမၤလီၤတံလၢနဖိကမၤန့ၢ် တံကွၢ်ထွဲလၢအလိာ်ဘၣ်ဝဲတဖၣ်နှ်လီၤ.

တံအံၤပူၤဖျဲးလၢတံဒုးအိၣ်နဖိဒီးနီၤထံဖဲအိၣ်ဒီး သျှင်ညိးတံဆိ B အခါဒၣ်လဲာ်နှ်လီၤ.

တံဒိသဒၤ သျှင်ညိးတံဆိ B

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီး သျှင်ညိးတံဆိ B နှ် တံအံၤအရူဒိၣ်မးလၢနကဒိသဒၤပှၤအဂၤလၢတံဘၣ်ကူဘၣ်ကံနှ်လီၤ. ပှၤနီၢ်ဒိမၤဝဲလၢ အိၣ်ဒီးမ့ၢ်ခွါသ့ၣ်ထံးတံရုလိာ်မ့ၢ်လိာ်တဖၣ်ဒီးပှၤလၢအိၣ်ဒီးနၤတဂၤလံာ်လံာ် ကြၢၤမၤကွၢ်အသးဒီးဆဲးကသံၣ်ဒိသဒၤ သျှင်ညိး တံဆိ B နှ်လီၤ. နကြၢၤစူးကါတံဖျိၣ်ထုၣ်ထီၣ်ဘိ ဖဲနမံယုာ်အိၣ်ယုာ်လိာ်သးအခါဒီးတဘၣ်ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤလီၤ ဒိလူၤဆူၣ် မ့တမ့ၢ် တံထူးမဲာ်တဖၣ်ဘၣ်နှ်လီၤ.

သျှင်ညိးတံဆိ B နှ်မ့ၢ်ဝဲတံဆိလၢအနးနှ်လီၤ. တဲသကိးတံဒီးနကသံၣ်သရၣ်လၢကမၤလိာ်န့ၢ်အါထီၣ်ဘၣ်ယးဒီး တံဂ့ၢ်လၢ နဒိသဒၤလီၤနနီၢ်ကစၢ်အသးဒီးနဟံၣ်ဖိယိတဖၣ်ကသ့ၣ်လဲာ်အဂီၢ်နှ်တက့ၢ်.